



PROCÈS-VERBAL / MINUTES

Réunion d'urgence du Conseil

Emergency Council meeting

18 h 30 - mardi 17-mars-20 / 6:30 PM - Tuesday, March 17, 2020
Fauquier Community Center, 25 Grzela Road

The Emergency Council meeting of the Township of Fauquier-Strickland was called to order on Tuesday, March 17, 2020, at 6:30 PM, in the Fauquier Community Center, 25 Grzela Road, with the following members present:

PRESENT: Mayor Madeleine Tremblay, Councillor Roger Brunet, Councillor Priscilla Marcoux, and Councillor Jacques Demers

ABSENT: Councillor Jean-Guy Marcoux

STAFF PRESENT: Nathalie Vachon, Acting Clerk Treasurer / Municipal Manager
Tracy Gagnon, Interim Deputy Clerk - Deputy Treasurer

PUBLIC ASSISTANCE: 5

1. APPEL À L'ORDRE / CALL TO ORDER

2. MOMENT DE RÉFLEXION / MOMENT OF REFLECTION

3. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR / ADOPTION OF THE ORDER OF BUSINESS

3.1. Motion...Adoption de l'ordre du jour / Adoption of the Order of Business

20-86

Moved by Councillor Priscilla Marcoux
Seconded by Councillor Jacques Demers

Que l'ordre du jour soit adopté tel que présenté / That the order of business be adopted as presented.

Carried

4. DÉCLARATION D'INTÉRÊT PÉCUNIÈRES / DECLARATION OF PECUNIARY INTEREST

5. AFFAIRES NOUVELLES / NEW BUSINESS

5.1. TRAVAUX PUBLICS / PUBLIC WORKS

5.2. PROTECTION À LA PERSONNE ET PROPRIÉTÉ / PROTECTION TO PERSONS AND PROPERTY

5.2.1. Motion...Discussions concernant une approche pro-active envers le COVID-19 / Discussion in regards to taking a pro-active approach with COVID-19

20-87

Moved by Councillor Jacques Demers

Seconded by Councillor Priscilla Marcoux

ATTENDU QUE le 11 mars 2020, l'Organisation mondiale de la santé a déclaré le COVID-19 une situation pandémique dans le monde;

ET ATTENDU QUE le 17 mars 2020, le gouvernement de l'Ontario a déclaré l'état d'urgence dans la province de l'Ontario forçant la fermeture de toutes les installations offrant des programmes récréatifs intérieurs, toutes les bibliothèques publiques, toutes les écoles publiques au sens de la *Loi sur l'éducation*, toutes garderies, tous les bars et restaurants, sauf dans la mesure où ces installations proposent des plats à emporter et des livraisons, tous les théâtres, y compris ceux qui proposent des spectacles de musique, de danse et d'autres formes d'art, ainsi que les cinémas qui montrent des films et toutes les salles de concert;

ET ATTENDU QUE pour assurer un environnement sûr et sécuritaire pour tous, la province recommande que, dans la mesure du possible, nos fournisseurs de services envisagent de n'autoriser que les visiteurs essentiels pour le moment;

ET ATTENDU QUE le Conseil municipal de la Corporation du Canton de Fauquier-Strickland juge nécessaire de prendre des mesures proactives afin de minimiser les chances d'une éclosion dans notre communauté;

ET ATTENDU QUE le Conseil municipal juge également nécessaire de prendre toutes les précautions nécessaires pour assurer la sécurité et le bien-être de ses employés et résidents.

QU'IL SOIT RÉSOLU QUE le Conseil municipal de la Corporation du Canton de Fauquier-Strickland a mis en place les restrictions suivantes pour atténuer les risques et assurer la sécurité et le bien-être de ses employés et résidents;

1. Que le bureau municipal soit fermé au public jusqu'au 6 avril 2020;
2. Que les employés demeurent à la disposition des résidents durant les heures de bureau par l'intermédiaire d'un courriel ou appel téléphonique;
3. Que le centre communautaire soit fermé au public jusqu'au 6 avril 2020;
4. Que toute réunion ordinaire du Conseil soit suspendue jusqu'à nouvel ordre;
5. Que tous les déplacements à l'extérieur de la ville pour des réunions, de la formation, etc. soient suspendus jusqu'à nouvel ordre, à l'exception de circonstances atténuantes qui pourraient être exigées autrement.

WHEREAS, on March 11th, 2020, the World Health Organization has declared COVID-19 a pandemic situation around the world;

AND WHEREAS, on March 17th, 2020, the Government of Ontario has declared a State of Emergency in the Province of Ontario forcing the closure of all facilities providing indoor recreational programs, all public libraries, all public schools as defined in the *Education Act*, all licensed child care centres, all bars and restaurants, except to the extent that such facilities provide takeout food and delivery, all theaters including those offering live performances of music, dance and other art forms as well as cinemas that show movies, and all concert venues;

AND WHEREAS in order to ensure a safe and secure environment for all, the province is recommending that, where feasible, our service providers consider only allowing essential visitors for the time being.

AND WHEREAS Council of the Corporation of the Township of Fauquier-Strickland deems it necessary to take pro-active steps in order to minimize the odds of an outbreak in our community;

AND WHEREAS municipal Council deems it also necessary to take every precaution to ensure the safety and well-being of its employees and residents.

THEREFORE BE IT RESOLVED that Council of the Corporation of the Township of Fauquier-Strickland hereby put in place the following restrictions to mitigate risks and ensure the safety and well-being of its employees and residents:

1. That the municipal office be closed to the public until April 6th, 2020;
2. That employees remain available to residents during office hours via email or telephone;
3. That the community centre be closed to the public until April 6th, 2020;
4. That all regular Council meeting be suspended until further notice;
5. That all out-of-town travel for meetings, training, etc. be suspended until further notice, with the exception of extenuating circumstances as may be required otherwise;

Carried

5.3. ENVIRONNEMENT / ENVIRONMENT

5.4. PARCS, RÉCRÉATION ET CULTURE / PARKS, RECREATION AND CULTURE

5.5. ADMINISTRATION

5.6. SANTÉ ET BIEN-ÊTRE SOCIAL / HEALTH AND SOCIAL WELFARE

5.7. PLANIFICATION ET DÉVELOPPEMENT ÉCONOMIQUE / PLANNING AND ECONOMIC DEVELOPMENT

5.8. CONTRÔLE DES JEUX / GAMES CONTROL

5.9. EAU ET EAUX USÉES / WATER AND WASTE WATER

6. AVIS DE MOTION / NOTICE OF MOTION

7. ARRÊTÉS / BY-LAWS

- 7.1. Motion...Arrêté numéro 2020-12 / By-Law number 2020-12...Affirmation / Confirmation

20-88

Moved by Councillor Jacques Demers

Seconded by Councillor Roger Brunet

Que l'arrêté numéro 2020-12, un arrêté qui affirme les actions du Conseil municipal, soit adopté en troisième lecture / That By-law number 2020-12, being a by-law to confirm the actions of municipal Council, be adopted in third reading.

Carried

8. RÉUNION À HUIS CLOS / CLOSED SESSION (SI NÉCESSAIRE / IF NECESSARY)

9. ARTICLES SORTANT DE LA SÉANCE À HUIS CLOS / ITEMS COMING OUT OF CLOSED SESSION

10. LEVÉE DE LA SESSION / ADJOURNMENT

- 10.1. Motion...Ajournement de la réunion / Adjournment of meeting

20-89

Moved by Councillor Priscilla Marcoux

Seconded by Councillor Roger Brunet

Que la réunion d'urgence du Conseil municipal tenue le mardi 17 mars 2020, soit close à 19h10. / That the Emergency meeting of Council held Tuesday March 17th, 2020, be closed at 7:10 pm.

Carried

Mayor

Clerk